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Senyor President, senyores i senyors Sena
dors:'
Per diversos motius, proposo a les S.S. el vet i

retorn al Congrés de Diputats del Projecte que
ens ha remès de Modificació i Addició de
Determinats Articles del Codi Penal, i del de
Justícia Militar. Aquests haurien d'ésser modifi
cats al menys possible i amb una serenitat,
cautela i raonament extracrdlnarls, ja que són
els que contemplen la transgressió de la Llei.

Aquí és potser on s'ha d'exercir la [ustlcla amb

major equitat,' ja que hi ha d'haver una propor
cionalitat entre la magnitud delsdettctes i la seva

.

,

penalització.
Hom pot suposar que. s'ha proposat la modifi

cació d'aquests articles i en tràmit d'urgència
per causes politiques. No és bo d'establir la.
norma de modificar el Codi Penal i el de
Justícia ,Militar per motius polítics o de govern.
Les Corts Generals que són les que exerceixen

la potestat legislativa i aproven les lleis no

haurien de modificar els codis penals, per
necessitats

\ polítiques ¡' clrcurnstanclals del Go
vern, que influeix en l'administració de la justl
cia.
Quan es, va discutir l'actual Constitució, UCO

va ésser un dels partits que va defensar la

independència del poder- judicial. ¿Es que ha
canviat de críterl? .

Es normal que el Govern sol·liciti a tes Corts
I'aprovaçió de lleis segons les necessitats del
moment; però les Cambres, com a represen
tants del poble i responsables davant aquest,
han d'analitzar fins a quin punt les peticions del
Govern van més enllà del que el poble admet.
Som nosaltres els responsables de les lleis

aprovades. Som nosaltres els qui hem de donar
compte als nostres conciutadans de l'aprovació
a denegació d'aquestes 1,leis ..No �I Govern. I el

, poble tarà responsables els qui les hagin votat
de les conseqüències de la seva aplicació, tant si
són com si no són en el poder executiu. Els qui
votin a favor d'aquestes lleis solicitades per
governar a causa de les circumstàncies és que
tenen la confiança que el Govern en sabrà fer us
amb equitat i esperit de justícia, i això és, de fet,
un vot de confiança ..
He dit que no és bo que es modifiqui el Codi

Penal i el de Justlcia Militar per'motius politics a

de govern, ja que aquests �canvie,n � ho fan, a

vegades, amb una g.ran raplde�a, I alxl estarem
retocant contínuament els codís, Ara tenen les
S.S. un exemple: Les urgències amb què el
Govern ens està bombardejant, a les Cambres,
per a l'aprovació de lleis que, seçons ell, li són
necessàries per governar. \
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Protesto de l'abús que està fent d'aquest
procediment que hauria d'ésser d'excepelè.
Si calia una Llei que contempli més els

delictes descrits en els articles 214 i 217 del
Codi Penal i 290 i 291 del Codi de Justícia
Militar, a causa de les circumstàncies del
moment, seria millor de proposar una llei·
especial, tot determinant el temps de la seva

vigència.
I dic que caldrla aquesta llei perquè tinc els

meus dubtes que aíxl serà. Aquestes lleis, la
modificació de les quals avui es soulctta, sabem,
per pròpia experiència, que van ésser molt
repressives en altres règ·ims, aplicades per
governs en què hi havia Excms. Ministres que
avui són en el banc blau.

Si hem arribat a aquesta situació d'urgència,
de solicitud de donar més facultats al poder
executiu, és perquè els governs d'UCO, els únics
que l'han exercit des del restabliment de la

democràcia, han utilitzat malament els mitjans
de què .dlsposen.
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No és amb promulgació de Hels que es

governa� sinó ínterpretant-tee ádequada�ent. i
fent-les observar. Si estem en aquesta sltuaclé
és perquè s'ha permès que algunes minories no

compleixin les lleis.
S'han aprovat moltes lleis i s'ha governat molt

poc. Així, hem aprovat Unes per mitigar l'atur, i
l'atur augmenta; altres, per a l'estalvi d'energia i
no se n'estalvia 'prou; una d'antiterrorista i el

terrorisme continua, i ara aquesta modificació
del Codi Penal i del de Justícia Militar que no

sabem si resoldrà el que ha de resoldre i que,
segons el meu parer, en tot cas, i demostrada I�
seva necessitat, hauria de proposar-se una llei

especial i per un temps determinat de vig�n.cia.
Un altre motiu de vet a aquestee modifica

cions és .que restringeixen i reprlmelxen 'la
llibertat d'expressar i difondre lliurement els

pensaments, idees l
'

opinions . mitjan�a.nt la

paraula, l'escrit o qualsevol altre mitjà de
reproducció que es reconeix en la Constitució.
Sense llibertat d'expressió no hi ha democràcia.
Es una de les seves pedres angulars. No es pot
lluitar, per la d.emocràcia amb. ,arm�s
antidemocràtiques, perquè és la seva pròpia
destrucció.
S'ha-,'dit que es volia una democràcia en un

estat fort. L'única manera que existeixi una

democràcia forta és que tot el poble reconegui
l'autoritat i bari govern dels qui dirigeixen la
Nació. La democràcia de l'estaca no existeix.
L'autoritat és reconeguda pel bon fer i saber, a
també ta de la força, però, en aquest cas, no hi
ha democràcia, i és l'autoritat reconeguda a la
dictadura a la del 'pinxo del poble.
Es veritat que els temps són. diflcils, i s'ha

d'ésser rigorós i no s'ha de deixar que
s'incompleixin les lleis, però s'està demanant
més penalitats, més poders; sense haver exhau
rit prèviament tots els que les lleis vigents
atorguen. Hom ha estat molt sever i s'ha aplicat
tot el pes de la IlIei, arribant fins' a l'extrem, com
eri el cas dels Joglars a en el dels militars d'UMD
a en tants d'altres; però, en altres casos, s'ha

aplicat amb .ta màxima benevolència, com a
.

I'«operación Galaxia». Ja sé que. el Govern no

administra la [ustlcla, però les modificacions al
Codi Penal i al de Justícia Militar que s'aproven
seran aplicades per la mateixa justícia que,
segons' el meu parer, és, a vegades, molt
benèvola i, d'altres, molt rigorosa.
Si hem arribat a aquesta situació actual tan

compromesa, no ha estat per manca de lleis, ni
per culpa de la democràcia. Ha estat, a cau�a
d'un Govern que no ha sabut fer complir les lleiS
a tots en ta mateixa mesura, ja que no ha sabut
adrnlnlstrar. ja que no ha sabut obtenir el
reconeixement d'autoritat per part del poble i no

¡
ha sabut exercir-la sobre els organismes públics
i administratius.
¿Com podem tenir confiança en el fet que les

modificacions dels Codis que ens soülclta seran

aplícades amb la prudència i sentit d'equitat
que, per la seva severitat, requereixen? ¿Seran
apllcades a tots amb completa igualtat?
Vull precisar que la proposta de vet significa,

dories, la meva, oposició personal a tots els
articles del Projecte de Llei i a les esmenes

presentades.
.

He exposat els principals motius pels quals
soulclto de les S.S. el vet a aquestes modifica
cions del Codi Penal i del de Justícia Militar. Ja
sé que el resultat serà totalmenten contra, però,
si hi ha democràcia, ha d'haver-hi una opostcló
que no tingui por d'exposar els seus criteris i
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opinions.
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Constitució de la
UNICEF catalana
AI Palau de la Generalitat es constituí la

«Delegació Autonòmlca Catalana» de ,la UNICEF.
Hi assistiren les següents personalltats:
Molt Honorable Sra. Marta Ferrusola de Pujol,

Presidenta d'Honor. ,

1I·lustrísim Sr. Enric Puig, Director General de
la Joventut.
Rómulo Zaragoza i Carbó, Delegat del UNICEF

a Catalunya.
Or: Antoni Puigvert, President del UNICEF a

Barcelona.
Adela Rosa Salelles, Presidenta del UNICEF a,

Figueres. ,

Carrnina Molinet, Presidenta del UNICEF a

Girona.
,

Or. Francesc Montull, President del UNICEF a

Lleida.
Paloma Cavanillas, Presidenta del UNICEF a

Tarragona.
"

'.'

Acompanyavent a cada President un grup de
membres de la seva junta. .

Començà l'acte el Delegat a Catalunya del

UNICEF, Rómulo Zaragoza, amb unes paraules
explicant el motiu de la reunió i el fi de la nova

Delegació. Referr:n.ar les activitats del UNICEF a

Catalunya treballant amb l'esperit de solidaritat i

pau internacionals del UNICEF,' pel bé dels
infants desvalguts com un deure de justícia
social i donant a l'infantesa l'amor i dedicació
necessàrias per salvar-la de la mort i misèria
actuals i aconseguir-la un futur millor.
Va fer referència al acte del dia 12 de

Desembre amb el Honorable ¡President Pujol,
prometen el seu recolzament al UNI�EF, i va

ag rai r I'aj CI da i va donar les gràcies a la
Honorable Sra. des de avui Presidenta d'Honor

per la tasca desenvolupada vers I'UNICE�.
Per això l'oficina central del UNICEF A Ginebra

li tramet la Medalla Oficial de I'Any Internacional
de l'Infant de les Nacions Unides, símbol del seu
reconeixement, entregant-li el Sr. Zaragoza.
També el mateix Sr. Zaragoza li va fer entrega

de un milió de pessetes pels nens dlsmlnults
catalans doncs 1 �81 es l'Any Internacional d,el
Disminuït.

'

Na Marta Ferrusolà va respondre amb unes

.sentides paraules d'agraïment, per la medalla i

pel milió de pessetes pels infants disminuits
mancats de tot. Expressà la seva preocupació
perquè els nens són els únics que no poden
protestar a l'igual que els vells i que no poden fer
valdre els seus drets.
Va dir que acceptaba la Presidència d'Ho�or

per' ajudar a fer cumplir aquests drets I a

desenvolupar la tasca parlada y promesa durant

l'Any Internacional de l'Infant i no po-rtada a

terme. Va tindre uns mots de lloança vers. les
activitats de l'UNICEF arreu del món interessant
se per les particulars del UNICEF a Barcelona i a

Catalunya.
Finalment va ésser molt aplaudida pels pre

sents amb molta joia per l'acceptació de la

Presidència d'Honor i pel seu encoratjament, i
va departir amb tothom sempre amb la seva

arnabllltat i senzillesa.

La delinqüència juvenil
La Direcció General de Justícia i Dret del

Departament de Justícia patrocinarà un curs de

formació sobre la prevenctót el tractament de
menors inadaptats i sobre la delinqüència juve-

(Passa a Ia pàgina segUent)
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